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Bestuurlijk Overleg Open de Koepel/ Gemeente Haarlem  
Vergadering 20 juli 2017   

 

Aanwezigen:   Jeroen van Spijk, Merijn Snoek, Jacqueline van de Sande, Hans  

Adriaansens, Leon Heddes, Gren Molenkamp, Kees Kapteijn, Cecile 

Hubers en Nico Spaans. 

Afwezig  

met kennisgeving:  Maaike Patist 

Verslag:   Jiska Krikke 

 

1. Opening en mededelingen 

Geen mededelingen 

 

2. Vaststelling agenda 

Agendapunt 9b Vergunning tijdelijk gebruik wordt toegevoegd aan de agenda. 

 

3. Stand van zaken University College Haarlem 

Hans Adriaansens licht de stand van zaken toe. Op 16/2 is de initiële intentieverklaring 

afgegeven, dit was een eerste stap. In de afgelopen periode is er intensief overleg 

geweest met de werkgroep en met de Vrije Universiteit (VU) en de Open Universiteit 

(OU). 4 à 5 inhoudelijke punten worden nader uitgewerkt, onder andere de 

toegankelijkheid, diversiteit en nationale diversiteit onder een aantal voorwaarden. Op 15 

en 23 aug is er overleg over het finetunen van de inhoudelijkheid. Vervolgens kan dan in 

september de gemeenschappelijke regeling gemaakt worden, waarna Stichting University 

College opgericht kan worden. Deze stichting bestaat dan uit 2 mensen van de OU, 2 van 

de VU en onafhankelijke voorzitter.  

  

Jeroen van Spijk merkt op dat het dna in augustus wordt gemaakt. Hij vraagt of er al een 

intentieovereenkomst kan worden gemaakt als voorloper op de gemeenschappelijke 

regeling (GR). Hans Adriaansens schat in dat wanneer VU en OU als iedereen het eens is, 

het weinig tijd kost tot GR. Merijn Snoek vraagt of het denkbaar is dat VU eisen stelt 

waar Panopticon niet mee in kan stemmen. Dit is niet aan de orde. 

 

Jeroen van Spijk geeft dat hij vanavond de raad wil inlichten over het draagvlak om UC 

Haarlem verder te onderzoeken. Er zijn belangrijke stappen gezet in de voortgang om te 

komen tot overeenstemming.  

 

Jeroen van Spijk stelt dat tijdige doorlevering van het omliggende gebied van de koepel 

aan Amvest (vóór 10 oktober 2017) gunstig is voor de haalbaarheid. De gemeente kan 

hiervoor alleen toestemming verlenen als er commitment is van de universiteiten in de 

vorm van een uitgebreide intentieverklaring, een samenwerkingsovereenkomst of 

gemeenschappelijke regeling. Het zou wenselijk zijn om in september iets rond te 

hebben. Als er nog geen gemeenschappelijke regeling is, dan zou een voorlopige 

samenwerkingsovereenkomst wenselijk zijn.  

 

Traject m.b.t. accreditatie is hoe dan ook mogelijk voor september 2019.  

 

Het volgend bestuurlijk overleg staat gepland op 20 september. De concept voorlopige 

samenwerkingsovereenkomst wordt aan de vergadering gestuurd. 

 

4. Rapportage van de gemeentelijke controller  

De aangeleverde rapportage wordt met dank aanvaard in dit overleg. Nico Spaans licht 

toe dat het een rapportage is van de wethouder aan de raad. Control en planeconomie 

hebben naar de financiële kant gekeken, Kees Kapteijn en Jiska Krikke naar de 

proceskant. Nico Spaans licht kort de resultaten toe. Tot 10 oktober kan Panopticon de 

geplande activiteiten uitvoeren. Na deze deadline is het een andere situatie. Indien er 

wordt doorgeleverd, is er financiële ruimte voor de geplande vervolgactiviteiten. Er waren 
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vraagtekens bij de inschatting van de bouwkosten voor de parkeervoorzieningen; dit is 

echter een ontwikkeling van Amvest. Jacqueline van de Sande geeft aan dat het niet 

nodig en wenselijk is in de boeken van Amvest te kijken. Hiermee stemmen de 

aanwezigen in.  

 

Nico Spaans concludeert dat er is voldaan aan wensen raad wat betreft toegankelijkheid 

universiteit. De overige punten lijken haalbaar binnen de door de raad gestelde 

termijnen. De huidige voorwaarden die de gemeente stelt bij doorlevering en tijdstip van 

doorlevering zijn de grootste risicopunten voor gemeente merkt Nico Spaans op. 

 

Jeroen van Spijk vraagt naar de punten die nog niet zijn afgehandeld. De controller geeft 

aan dat er altijd openstaande punten zijn en dat op dit moment met de garantstellingen 

door Panopticon in risicobeheersing is voorzien. Hiermee is dit voldoende voor dit 

moment voor deze fase tot moment van doorlevering. Voor het vervolgtraject komen er 

nieuwe risico's in beeld. De controller geeft aan dat het scenario doorlevering van alles 

aan Amvest het beste financiële scenario lijkt. Dat is echter aan Panopticon. Bovendien is 

in dat geval de gewenste mogelijkheid tot teruglevering aan de gemeente lastig.  

 

 

5 Garantie en stappen doorlevering  

A. Zekerstelling bijlage 2  

Jacqueline van de Sande geeft aan dat het oorspronkelijke voorstel van Panopticon is 

aangepast na juridisch advies binnen de gemeente. Panopticon heeft moeite met de 

hoofdelijkheid en met name de onbegrensde hoofdelijkheid t.b.v. het gat €600.000. (Dit 

betreft het bedrag tussen de hypotheek (7 miljoen en de koopsom 6,4 miljoen) Dit staat 

niet in verhouding met het beoogde doel: het pand onbezwaard van hypotheek 

terugleveren, zodat curator niet zomaar zijn gang kan gaan.  

 

Er wordt gevraagd om een nieuw tekstvoorstel. Panopticon zal dat aanleveren. Voorstel 

Kees Kapteijn is om een voetnoot te plaatsen dat het de aansprakelijkheid niet oneindig 

is. Besloten wordt om de raad hier actief over te informeren. Inlossing hypotheek is het 

belangrijkste punt. 

 

B: concerngarantie 

Kees Kapteijn uit zijn zorgen richting Panopticon over de voortgang in de 

concerngarantie. Jacqueline van de Sande geeft aan dat er een aanpassing komt, de 

formulering van gister (bijlage bij overleg) is akkoord voor Panopticon en Amvest. Kees 

geeft aan dat dit niet akkoord is voor de gemeente. Vanmiddag is er een nieuwe versie 

aan Panopticon aangeleverd. Indien deze akkoord is, dan kan het vanmiddag nog naar de 

raad. Nieuwe versie wordt binnen dit overleg bekeken. De ongetekende stukken zouden 

naar de raad kunnen worden gestuurd om hen vroegtijdig te betrekken en mee te laten 

kijken. Nico Spaans adviseert terughoudend te zijn met ongetekende stukken. 

 

C. concept notitie risicobeheersing (Panopticon) 

Jacqueline van de Sande licht toe, in aanvulling van de constatering van de controller, 

dat bepalingen uit de koopovereenkomst over doorlevering de ontwikkeling in de weg 

kunnen staan. Het gaat over de bepalingen m.b.t. vervreemding en het onspecificeerde 

terugkooprecht. Dit haalt onbedoeld de businesscase onderuit.Panopticon stelt voor om 

het terugkooprecht beter te specificeren.  

 

Merijn Snoek geeft aan dat gemeente Haarlem gevraagd is nek uit te steken en 

reallocatieprocedure te gebruiken; belangrijk is dat de afspraken worden gerespecteerd. 

Jacqueline van de Sande stemt hiermee in; het gaat erom dat de voorwaarden 

specifieker moeten zijn als er vaart in de ontwikkeling moet blijven. 

 

Jacqueline van de Sande geeft aan met Amvest nu asbestsanering te willen plannen, 

maar teruglevering tegen 6,4 miljoen staat dat in de weg. Aanwezigen zijn het eens dat 
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dit een rem is voor investeringen. Leon Heddes geeft aan dat risico’s voor de gemeente 

worden beperkt door Amvest. Het gaat hem te ver dat Amvest en Panopticon alle 

investeringen doen en gemeente het ongeconditioneerd voor 6.4 miljoen terug kan 

kopen. Amvest respecteert de contracten, maar is niet akkoord zonder verheldering van 

de condities van het terugkooprecht. Afgesproken wordt dat een uitwerking plaatsvindt. 

Merijn Snoek geeft aan dat het terugkooprecht alleen speelt wanneer de 

Gemeenschappelijke Regeling er niet is. Kanttekening van de controller is dat de 

aanwezigheid van Amvest een grotere slagingskans biedt op het realiseren van de 

universiteit en dat het terugkooprecht de gemeente juist financieel risico's oplevert. 

 

Met betrekking tot de korte termijn en met name het asbest wordt afgesproken dat er 

afspraken te maken zijn over waardevermeerderende investeringen, maar voor het 

overige niet.  

 

Met betrekking tot vervreemding geeft Leon Heddes aan dat er volgens de koopovk ook 

al een huurovereenkomst moet zijn om zonder gemeentelijke toestemming te kunnen 

doorleveren aan Amvest. Tegelijkertijd staat er in de overeenkomst dat de gemeente 

contractueel doorlevering niet kan weigeren zolang het in het teken staat van realiseren 

universiteit. Aangegeven wordt dat een voorlopige huurovereenkomst met (de oprichters 

van) UC Haarlem, waaruit een langjarige binding blijkt, mogelijk volstaat. Panopticon 

levert hiertoe een formulering aan. 

 

Verzoek van Jeroen van Spijk is om e.e.a. in stappen te omschrijven. We moeten naar 

implementatie van de universiteit. Het is belangrijk om de afspraken in het koopcontract 

zodanig uit te werken, dat enerzijds zekerheid wordt geboden aan de gemeente en 

anderzijds voortgang in de ontwikkeling. Doorlevering van omliggend terrein aan Amvest 

na zomer kan wanneer verklaring universiteiten er is.  

Na suggestie van Nico Spaans wordt besloten om de risicoanalyse van APPM voort te 

zetten op de besproken onderdelen van vandaag. Dit komt op de agenda van de 

volgende vergadering. 

 

 

6: Dilemma planologische procedure 

Het dilemma wordt door Kees Kapteijn toegelicht, binnen de reguliere procedures is 

opening van UC Haarlem in sept 2019 onmogelijk. Dat is een deadline voor de start van 

UC Haarlem, waarbij in het uiterste geval een half jaar op een andere locatie kan worden 

gestart, dat is plan b. Daarnaast wordt er naar de opties gekeken van de procedures, 

waarbij de coördinatieregeling het meest haalbaar lijkt. Er komt een nieuwe notitie met 

een voorstel. Het toevoegen van een beoordelingsmatrix is handig geeft de controller 

aan. Dan kan het aan college worden voorgelegd.  

Besluit: Verkennen plan b en in september voorleggen.  

 

 

7. Voorstel tot verlenging voorschotovereenkomst 

Besluit Verlenging Voorschotovereenkomst is akkoord. 

 

 

8. Internationale School 

(Merijn verlaat de bijeenkomst om 16.30) 

Dit agendapunt wordt niet besproken. 

 

 

9. Vaststelling verslag d.d. 6 juni 

Het verslag van 6 juni 2017 wordt zonder wijzigingen vastgesteld met dank aan Linda 

van den Berg. 

 

9b Tijdelijke vergunning 
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Kees Kapteijn geeft aan dat de voorlopige afwijzing inhoudt dat meer informatie nodig is 

voor verstrekking van de vergunning tijdelijk gebruik, en stelt voor op locatie een overleg 

in te plannen met de plantoetsers verkeer. Jeroen van Spijk geeft aan dat hij en 

burgemeester akkoord moeten zijn. Panopticon zal een brief sturen met de gevraagde 

aanvullingen en de wijkraad verzoeken een brief te sturen dat evenementen nu geen 

overlast veroorzaken in de wijk op het gebied qua parkeren.  

 

 

9c Concerngarantie 

Gemeente wil vooraf een garantie dat bij uitstappen Amvest of na afloop van de twee 

jaar er iets in de plaats komt, anders levert dit teveel risico op. Het gat is niet acceptabel 

voor de gemeente. Panopticon moet zorgen voor de vervangende garantie. Panopticon 

gaat hiermee akkoord. Het nieuwe tekstvoorstel wordt voorgelegd aan advocaat van de 

gemeente. Deze kan dan vanavond aan de Raad worden aangeleverd. In de komende 

dagen kan deze getekend worden.  

 

 

10. Sluiting 


